

大事紀要 Major Events

2022

April

4

月



為支援政府的抗疫工作，我們調動房屋署逾5 000名各職級人員，向轄下公共租住房屋（公屋）屋邨居民派發約800 000個防疫服務包。

To support the Government's anti-epidemic work, we mobilised over 5 000 Housing Department staff of various ranks to distribute around 800 000 service bags to residents in our public rental housing (PRH) estates.

June

6

月



資助房屋小組委員會主席黃碧如女士（左）主持「出售居者有其屋計劃單位2022」（居屋2022）和「白表居屋第二市場計劃2022」攪珠儀式。居屋2022推出七個新發展項目，合共8 926個單位。

The Chairman of the Subsidised Housing Committee, Ms Cleresa Wong (left), officiated at the ballot drawing of the Sale of Home Ownership Scheme Flats 2022 (HOS 2022) and White Form Secondary Market Scheme 2022, with a total of 8 926 flats in seven new HOS developments available for sale under HOS 2022.

July

7

月



新任房屋局局長何永賢女士出任房委會主席。

The newly appointed Secretary for Housing Ms Winnie Ho assumed the chairmanship of HA.

November

11

月



房委會舉辦一連串活動慶祝轄下旗艦商場「大本型」開業十周年。房屋署署長王天予女士（中）與嘉賓為「大本型十周年慶典暨華麗閃耀聖誕」活動主持亮燈儀式。

HA held a series of celebration events to mark the 10th anniversary of its flagship shopping mall, Domain. The Director of Housing, Miss Agnes Wong (centre), together with other guests, officiated at the lighting ceremony for the Anniversary Celebration cum Glamourous and Shining Christmas event.

December

12

月



「出售綠表置居計劃（綠置居）單位2022」進行攪珠，綠置居三個新發展項目合共提供4 693個單位。

Ballots were drawn for the Sale of Green Form Subsidised Home Ownership Scheme (GSH) Flats 2022, which offered 4 693 flats in three new GSH developments.

房屋署爭分奪秒把皇后山邨和荔景邨的三幢公屋大廈改裝成社區隔離設施，獲得「2022年公務員優質服務獎勵計劃」下「卓越團隊協作獎（危機管理）」優異獎。

The conversion of three PRH blocks at Queens Hill Estate and Lai King Estate into Community Isolation Facilities at top speed won the Meritorious Award of Excellence in the Team Collaboration – Management of Crisis category of the Civil Service Outstanding Service Award Scheme 2022.

2023

January

1月



首個採用「組裝合成」建築法的房委會公營房屋項目位於東涌第99區，房委會主席及委員聯同建築小組委員會和投標小組委員會的委員參觀該項目的模擬搭建單位。

The Chairman, members of HA and its Building Committee and Tender Committee paid a visit to the mock-up of HA's first public housing project using Modular Integrated Construction (MiC) at Tung Chung Area 99.

March

3月



位於青衣的公營房屋發展項目引入數碼化油漆機器人，為住宅單位的牆壁和天花板髹漆。

A digitalised painting robot for painting the walls and ceilings of domestic flats was demonstrated at a public housing development in Tsing Yi.

2022/23年度完成的公屋／綠置居發展項目（按時序排列）：
PRH/GSH projects completed in 2022/23 (in chronological order):

屯門第54區第3及4號（東）地盤 菁田邨（菁信樓）
Tuen Mun Area 54 Sites 3 & 4 (East) Ching Tin Estate (Ching Shun House)

青鴻路 青富苑（青盈閣、青隆閣）
Tsing Hung Road Ching Fu Court (Ching Ying House, Ching Lung House)

2022/23年度完成的其他資助出售單位發展項目（按時序排列）：
Other Subsidised Sale Flats (SSFs) projects completed in 2022/23 (in chronological order):

東涌第54區 裕雅苑（雅德閣、雅昌閣、雅榮閣、雅盛閣、雅歡閣、雅泓閣）
Tung Chung Area 54 Yu Nga Court (Nga Tak House, Nga Cheong House, Nga Wing House, Nga Shing House, Nga Foon House, Nga Wang House)

馬鞍山路 錦駿苑（駿馳閣、駿騰閣、駿驃閣、駿駒閣、駿驥閣）
Ma On Shan Road Kam Chun Court (Chun Chi House, Chun Tan House, Chun Biu House, Chun Kui House, Chun Kei House)

鑽石山第三期 啟翔苑（啟怡閣、啟悅閣）
Diamond Hill Phase 3 Kai Cheung Court (Kai Yi House, Kai Yuet House)

安陸街第一期 愉德苑
On Muk Street Phase 1 Yu Tak Court